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BROJEVI – LICZEBNIKI

Brojevima se izriče količina koja može biti određena i brojiva odnosno 
neodređena i nebrojiva, a znače i mjesto u redoslijedu onoga što znači imenica.

Brojevi zamjenjuju imenice, pridjeve, brojeve i priloge.

Prema značenju brojevi se dijele na: 
	 – glavne – liczebniki główne
	 jeden, dwa, trzy, sześć, siedem

	 – redne – liczebniki porządkowe
	 drugi, trzeci, piąty, siódmy

	 – zbirne – liczebniki zbiorowe
	 dwoje, troje

	 – razlomke – liczebniki ułamkowe
	 jedna trzecia, dwie czwarte

	 – neodređene – liczebniki nieokreślone
	 kilka, wiele

	 – višekratne – liczebniki wielokrotne
	 trzykrotny, stukrotny

	 –  množinske brojeve – liczebniki mnożne
	 potrójny, poczwórny

 
Glavni brojevi – Liczebniki główne

1 jeden
2 dwa
3 trzy

4 cztery
5 pięć
6 sześć

7 siedem
8 osiem

9 dziewięć
10 dziesięć

11 jedenaście
12 dwanaście
13 trzynaście
14 czternaście
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15 piętnaście
16 szesnaście

17 siedemnaście
18 osiemnaście

19 dziewiętnaście
20 dwadzieścia

21 dwadzieścia jeden
22 dwadzieścia dwa
23 dwadzieścia trzy

24 dwadzieścia cztery
25 dwadzieścia pięć

30 trzydzieści
40 czterdzieści
50 pięćdziesiąt
60 sześćdziesiąt

70 siedemdziesiąt
80 osiemdziesiąt

90 dziewięćdziesiąt
100 sto

101 sto jeden 
110 sto dziesięć

120 sto dwadzieścia
200 dwieście
300 trzysta 

400 czterysta
500 pięćset
600 sześćset

700 siedemset
800 osiemset

900 dziewięćset
1000 tysiąc

1001 tysiąc jeden
1968 tysiąc dziewięćset sześćdziesiąt osiem

2000 dwa tysiące
3000 trzy tysiące
5 000 pięć tysięcy 
1 000 000 milion

1 000 000 000 miliard
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Broj jedan – Liczebnik jeden

Broj jedan (jeden, jedna, jedno) se sklanja po pridjevskoj deklinaciji. Slaže 
se s imenicama, zamjenicama, pridjevima i glagolskim pridjevima u rodu, 
broju i padežu.

Ima i neodređeno značenje ‘jedan, neki’.
	 Spotkałam jednego ukochanego przyjaciela.
	 Byłam w kinie z jedną koleżanką.
	 W parku widziałam jedno dziecko bawiące się lalką.

U akuzativu muškoga roda dva su oblika – jednego za što živo i jeden za 
što neživo.

	 Kupiłam jednego psa.
	 Zauważyłem jeden kolorowy zeszyt.
	

m.r. s.r. ž.r.
N jeden jedno jedna
G jednego jednej
D jednemu jednej

A jednego /za živo/ 
jeden /za neživo/ jedno jedną

I jednym jedną
L (o) jednym (o) jednej

Broj jeden se ne sklanja ako stoji uz pune desetice, stotice i tisućice.
	 Przyszedł z dwudziestu jeden robotnikami.
	 Rozmawialiśmy o stu jeden ochotnikach.
	 To jest sklep z tysiącem jeden drobiazgów.

Množinskim oblicima glavnih brojeva jeden, jedna, jedno izriče se 
neodređenost (pewni, niektóry, niektórzy...)

m. (+os.)
N jedni wnukowie
G jednych wnuków
D jednym wnukom
A jednych wnuków
I jednymi wnukami
L jednych wnukach
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m. (-os.) ž.r. s.r.
N jedne sklepy siostry okna
G jednych sklepów siostr okien
D jednym sklepom siostrom oknom
A jedne sklepy siostry okna
I jednymi sklepami siostrami oknami
L jednych sklepach siostrach oknach

Broj dva – Liczebnik dwa

Oblici dwaj, dwu i dwóch u nominativu slažu se s imenicama muškoga roda 
koje znače osobu.

Oblik dwu u nominativu sve je rjeđe u uporabi, ali nije nepravilan.
Oblik dwie slaže se s imenicama ženskoga roda, a oblik dwa s imenicama 

srednjega roda i imenicama muškoga roda koje ne znače osobu.

m. (+os.) m. (-os.),  s.r. ž.r.
N dwaj / dwóch (dwu) dwa dwie
G dwu  / dwóch
D dwu / dwom / dwóm
A dwu / dwóch dwa dwie
I dwoma dwiema / dwoma
L (o) dwu / dwóch

Oblik dwaj u nominativu zahtijeva imenicu u nominativu množine. 
U prezentu je glagol u 3. licu množine, a u perfektu i složenom futuru 
muškoosobnoga oblika.

	 	 Dwaj koledzy idą.
	 	 Dwaj koledzy szli.
	 	 Dwaj koledzy będą szli.

Oblici dwóch i dwu slažu se s imenicom u genitivu množine. U prezentu je 
glagol u 3. licu jednine, a u perfektu i složenom futuru srednjega roda.

		  Dwóch kolegów idzie.
	 	 Dwu panów czeka przed teatrem.
	 	 Dwóch kolegów szło.
	 	 Dwu panów będzie czekało przed kinem.
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Uz imenice muškoga roda koje ne znače osobu i uz imenice srednjega roda 
u nominativu i akuzativu stoji broj dwa, a oblik dwie uz imenice ženskoga 
roda.

		  Widzę dwa samochody.
	 	 Mam dwa psy.
	 	 Czytam dwie książki.

Oblici u genitivu, dativu i lokativu jednaki su za sve rodove.
	 	 Pożyczę książkę od tych dwóch pań.
	 	 Rozmawiamy o dwu polach.
	 	 Pożyczę książkę dwom koleżankom.
	 	 Często rozmawiamy o tych dwóch książkach.
	 	 Mama przyszła z dwoma panami i dwiema / dwoma paniami.

Oba, obie, obaj; obydwa, obydwie, obydwaj

Oblici obydwa, obydwie i obydwaj su češće u uporabi. Sklanjaju se kao i 
dwa, dwie, dwaj.

m. (-o.s.), s.r.
N oba obydwa dalekie targi, dalekie pola
G obu obydwu / obydwóch dalekich targów, dalekich pół
D obu obydwu / obydwom dalekim targom, dalekim polom
A oba obydwa dalekie targi, dalekie pola
I obu / oboma obydwoma dalekimi targami, dalekimi polami
L obu obydwu / obydwóch dalekich targach, dalekich polach

ž.r.
N obie obydwie nowe ksiąźki
G obu obydwu / obydwóch nowych książek
D obu obydwu / obydwom / obydwóm nowym książkom
A obie obydwie nowe książki
I oboma / obiema / obu obydwoma / obydwiema nowymi książkami
L obu obydwu / obydwóch nowych książkach
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m. (+os.)
N obaj obydwaj zdolni uczniowie
G obu obydwu / obydwóch zdolnych uczniów
D obu obydwu / obydwom / obydwóm zdolnym uczniom
A obu obydwu / obydwóch zdolnych uczniów
I oboma / obu obydwu / obydwoma zdolnymi uczniami
L obu obydwu / obydwóch zdolnych uczniach

Brojevi tri i četiri – Liczebniki trzy i cztery

S imenicama koje znače mušku osobu u nominativu se slažu oblici trzej i 
czterej ili trzech i czterech. 

S oblicima trzej i czterej slaže se imenica u nominativu množine. 
U prezentu je glagol u 3. licu množine, a u perfektu i složenom futuru 

muškoosobnoga oblika.
		  Trzej synowie idą.
	 	 Czterej mężczyźni piszą.

	 	 Czterej synowie szli.
	 	 Trzej synowie będą szli.
	 	

S oblicima trzech i czterech slaže se imenica u genitivu množine. U prezentu 
je glagol u 3. licu jednine, a u perfektu i složenom futuru srednjega roda.

		  Trzech synów idzie.

	 	 Trzech synów będzie pisało.
	 	 Czterech synów będzie szło.

		  Trzech sąsiadów pomagało mi uruchomić samochód.
	 	 Czterech synów szło.

Brojevi tri i četiri imaju u nominativu i akuzativu oblik trzy i cztery ako 
stoje uz imenice muškoga roda koje ne znače osobu i uz imenice ženskoga i  
srednjega roda. 

	 	 Trzy samochody jechały. 
	 	 Kupiłam cztery nowe torebki.
	 	 Biegły cztery psy. 
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Oblici u genitivu (trzech, czterech), dativu (trzem, czterem), lokativu (o 
trzech, o czterech) i instrumentalu (trzema, czterema) jednaki su za sve rodove.

		  W grupie jest czterech Chorwatów.
	 	 Przyglądał się trzem kobietom. 
	 	 Upił się czterema piwami.
	 	 Powiedz mi to w trzech zdaniach.

m. (+os.) m. (-os.),  ž.r., s.r.

N trzej / trzech
czterej / czterech

trzy 
cztery

G trzech
czterech

D trzem
czterem

A trzech 
czterech

trzy
cztery

I trzema
czterema

L (o)  trzech
(o)  czterech

Brojevi od 5 do 19 – Liczebniki od 5 do 19

Brojevi koji se slažu s imenicama koje znače mušku osobu u svim padežima 
imaju isti oblik: pięciu, sześciu, siedmiu, ośmiu, dziewięciu, dziesięciu, 
jedenastu, dwunastu, trzynastu, czternastu, piętnastu, szesnastu, siedemnastu, 
osiemnastu, dziewiętnastu. 	

sześciu braci, trzynastu chłopców, dziewiętnastu kolegów

Brojevi od 5 do 19 koji stoje uz imenicu muškoga roda koja ne znači osobu 
i uz imenice ženskoga i srednjega roda u nominativu, akuzativu i vokativu 
zadržavaju oblik glavnoga broja, a imenica je u genitivu množine:

pięć koni, siedem torebek, osiem okien

U genitivu, dativu, lokativu i instrumentalu svi brojevi imaju jednak oblik, 
neovisno na koju se imenicu odnose.

U instrumentalu brojevi imaju varijantne nastavke -u i -oma: npr. siedmiu, 
siedmioma. 

	 	 Z ośmiu studentkami byłam w nowej bibliotece.
	 	 Z ośmioma studentkami byłam w nowej bibliotece.
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m. (+os.) m. (-os.), ž.r., s.r.
N, A, V pięciu pięć
G, D, L pięciu

I pięciu / pięcioma

m. (+os.) m. (-os.), ž.r., s.r.
N, A, V dwunastu dwanaście
G, D, L dwunastu

I dwunastu / dwunastoma

Brojevi od 20 do 900 – Liczebniki od 20 do 900

Brojevi od 20 do 900 koji se slažu s imenicama koje znače mušku osobu u svim 
padežima imaju isti oblik: dwudziestu, trzydziestu, czterdziestu, pięćdziesięciu, 
sześćdziesięciu, siedemdziesięciu, osiemdziesięciu, dziewięćdziesięciu, stu, dwustu, 
trzystu, czterystu, pięciuset, sześciuset, siedmiuset, ośmiuset, dziewięciuset.

pięćdziesięciu uczniów, stu robotników, dziewięciuset studentów

Brojevi koji se odnose na imenicu muškoga roda koja ne znači osobu i 
na imenice ženskoga i srednjega roda u nominativu, akuzativu i vokativu 
zadržavaju oblik glavnoga broja, a imenica je uvijek u genitivu množine:

pięćdziesiąt zeszytów, dwieście kobiet, osiemset miast

m. (+os.) m. (-os.), ž.r., s.r.
N, A, V pięćdziesięciu pięćdziesiąt
G, D, L pięćdziesięciu

I pięćdziesięciu / pięćdziesięcioma

U genitivu, dativu, lokativu i instrumentalu svi brojevi, neovisno na koju se 
imenicu odnose, imaju isti oblik. U instrumentalu imaju varijantne nastavke -u 
i -oma (trzydziestu, trzydziestoma). 

	 Z dwudziestu chłopakami pojechał na wyspę.
	 Podróżowałam z trzydziestoma / trzydziestu studentami i 

trzydziestoma studentkami.
	 Z dwudziestoma chłopakami pojechał na wyspę.
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Ne slijedi li nakon broja imenica, rabi se samo oblik s nastavkom -oma.
Z osiemdziesięcioma czekam na bilety przed teatrem.

m. (+os.) m. (-os.), ž.r., s.r.
N, A, V stu sto
G, D, L stu

I stu / stoma

m. (+os.) m. (-os.), ž.r., s.r.
N, A, V dwustu dwieście
G, D, L dwustu

I dwustu / dwustoma

U brojeva od 500 do 900 sklanja se samo prvi dio, dok sufiksalni morfem 
set ostaje nepromijenjen.

m. (+os.) m. (-os.), ž.r., s.r.
N, A, V pięciuset pięćset
G, D, I, L pięciuset

Brojevi tisuća i milijun - Liczebniki tysiąc, milion 

Brojevi tysiąc i milion sklanjaju se kao imenice zając i melon i slažu se s 
imenicama u genitivu množine.

Na koncercie było tysiąc kobiet.
Na manifestacji było milion ludzi.
Na świecie jest milion takich kotów.
Zabrakło nam tysiąca / miliona dolarów.
Ten dom kosztuje osiem tysięcy / milionów.
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Jednina Množina
N tysiąc tysiące
G tysiąca tysięcy
D tysiącowi tysiącom
A tysiąc tysiące
I tysiącem tysiącami
L (o) tysiącu (o) tysiącach
V tysiącu! tysiące!

Jednina Množina
N milion miliony
G miliona milionów
D milionowi milionom
A milion miliony
I milionem milionami
L (o) milionie (o) milionach
V milionie! miliony!

Sklonidba višečlanih glavnih brojeva –  
Odmiana liczebników głównych wieloczłonowych

U višečlanih glavnih brojeva sklanjaju se svi članovi osim broja jeden koji 
se nikad ne sklanja:

	 Widzę dwustu trzydziestu trzech panów.
	 Jest tysiąc pięciuset dwudziestu trzech zawodników na rynku.
	 Nie dadzą książki sześćdziesięciu ośmiu studentom.
	 Zabrakło nam tysiąca siedmiuset dwudziestu trzech złotych.

	 Znam trzydziestu jeden profesorów.
	 Mam pięćdziesiąt jeden książek.
	 Trzydzieści jeden samochodów stoi na autostradzie. 
	 Nie spotkał trzydziestu jeden studentek.
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Redni brojevi – Liczebniki porządkowe

Redni brojevi sklanjaju se prema pridjevskoj deklinaciji. Rod se izriče 
nastavcima: -y i -i za muški rod, -a za ženski i -e za srednji rod.

U brojeva koji se odnose na muškoosobne imenice osnova u nominativu 
množine alternira: pierwszy – pierwsi, drugi – drudzy, czwarty – czwarci, 
ali: trzeci – trzeci. Ostali brojevi (piąci, szóści itd.) postoje isključivo kao 
potencijalne jezične jedinice i ne rabe se u svakodnevnom govoru.

pierwszy
drugi
trzeci

czwarty
piąty
szósty
siódmy
ósmy

dziewiąty
dziesiąty
jedenasty
dwunasty
trzynasty
czternasty
piętnasty
szesnasty

siedemnasty
osiemnasty

dziewiętnasty
dwudziesty
trzydziesty
czterdziesty
pięćdziesiąty
sześćdziesiąty

siedemdziesiąty
osiemdziesiąty

dziewięćdziesiąty
setny

dwusetny / dwóchsetny
trzechsetny
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czterechsetny
pięćsetny
sześćsetny

siedemsetny
osiemsetny

dziewięćsetny
tysięczny 

dwutysięczny
trzytysięczny

czterotysięczny 
pięciotysięczny

Sklonidba višečlanih rednih brojeva -  

Odmiana liczebników porządkowych wieloczłonowych

Ako višečlani broj ima više od dva člana, oblik rednoga broja poprimaju 
oni članovi koji znače deseticu i jedinicu:

	 Na czterysta pięćdziesiątej trzeciej stronie jest mój artykuł.

Ako redni broj ima dva člana koji označuju deseticu i jedinicu, oba člana 
poprimaju oblik rednoga broja:

	 Był to dwudziesty trzeci koncert w jego karierze.

Ako prvi član rednoga broja znači stoticu ili tisućicu, a drugi deseticu ili 
jedinicu, prvi član ima oblik glavnoga broja, a drugi rednoga:

	 Będzie to czterysta dwudziesta książka w tej bibliotece.

Ako prvi član znači tisućicu, a drugi punu stoticu, samo drugi poprima 
oblik rednoga broja:

	 Był to rok tysiąc dziewięćsetny.

Ako je prvi član tisućica, a potom slijede jedinica, brojevi od 11 do 19, 
puna desetica ili stotica, članovi koji označuju tisućicu imaju oblik glavnih 
brojeva, a ostali rednih:

	 Rok dwa tysiące ósmy.
	 Bolesław Śmiały zmarł w tysiąc osiemdziesiątym pierwszym roku.
	 Erich Fromm urodził się w tysiąc dziewięćsetnym roku.
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Zbirni brojevi – Liczebniki zbiorowe

Zbirni određeni brojevi smatraju se varijantama glavnih brojeva koje se ne 
razlikuju značenjem.

Tvore se od osnove glavnoga broja dodavanjem sufikasa -oje i -oro.
Oblici zbirnih brojeva su: dwoje (oboje), troje, czworo, pięcioro, sześcioro, 

siedmioro, ośmioro, dziewięcioro, dziesięcioro itd.

Zbirni brojevi rabe se s:
– imenicama koje znače osobe različitoga spola: dwoje ludzi, troje 

rodzeństwa, pięcioro sportowców
– imenicama koje znače djecu i mladunčad: pięcioro dzieci, troje 

szczeniąt
– imenicama koje imaju samo množinski oblik (tzv. pluralia tantum): 

dwoje drzwi
– imenicama oczy, uszy, ręcę: dwoje oczu, dwoje uszu, dwoje rąk.

Sklonidba zbirnih brojeva -  

Odmiana liczebników zbiorowych

Zbirni se brojevi sklanjaju prema imeničkoj deklinaciji. Imaju iste nastavke 
kao i imenice srednjega roda u jednini, ali imaju i dvije osnove, npr.: dwoj- i 
siedmior- u nominativu i akuzativu odnosno dwojg- i siedmiorg- u genitivu, 
dativu, instrumentalu i lokativu.

	 Rodzice pojechali nad morze z pięciorgiem dzieci.

N dwoje troje czworo sześcioro dzieci
G dwojga trojga czworga sześciorga dzieci
D dwojgu trojgu czworgu sześciorgu dzieciom
A dwoje troje czworo sześcioro dzieci
I dwojgiem trojgiem czworgiem sześciorgiem dzieci
L (o) dwojgu (o) trojgu (o) czworgu (o) sześciorgu dzieciach

Zbirni brojevi u nominativu i akuzativu u prezentu se slažu s imenicom u 
genitivu množine i glagolom u jednini, a u perfektu s glagolom u srednjem 
rodu.

	 Troje osób czeka na bilety.
	 Dwoje studentów siedzi w kinie.

	 Dziewięcioro kurcząt biegało po podwórku.
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Zbirni brojevi od 22 do 99 mogu imati dva oblika:
– oba člana imaju oblik zbirnoga broja: dwadzieścioro pięcioro
– samo drugi član ima oblik zbirnoga broja: dwadzieścia pięcioro

Ako se na mjestu drugoga člana nalazi broj jedan, on se ne sklanja.
	 Było ich dwadzieścioro jeden na spotkaniu.

Oboje i obydwoje 

Uz oboje i obydwoje stoji imenica u genitivu množine, a u perfektu je 
glagol u srednjem rodu.

	 Oboje / obydwoje muzyków wystąpiło na koncercie.
	 Oboje / obydwoje skrzypiec leżało na wystawie.

Ako stoje uz imenice koje znače par (rodzice, państwo, państwo młodzi), 
imenica je uvijek u nominativu, a glagol u perfektu u muškoosobnom obliku.

	 Obydwoje rodzice spędzili dzieciństwo w Afryce.
	 Oboje państwo zjedli cały obiad.

m (+os.)
N oboje obydwoje państwo Wrocławscy
G obojga obydwojga państwa Wrocławskich
D obojgu obydwojgu państwu Wrocławskim
A oboje obydwoje państwa Wrocławskich
I obojgiem obydwojgiem państwem Wrocławskimi
L obojgu obydwojgu państwu Wrocławskich

Odnosi li se na imenicu rodzeństwo, imenica je u genitivu jednine, a glagol 
u perfektu u srednjem rodu.

	 Oboje rodzeństwa rozmawiało ze mną.
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Razlomci – Liczebniki ułamkowe

jedna druga
 		 1

			   2

jedna trzecia
	 1

			   3

jedna czwarta 
	 1

			   4

trzy piąte	
	 3

			   5

siedem ósmych
	 7

			   8

pięć siedemnastych
 	 5

		             17
Pół se slaže:
– s pridjevom u srednjem rodu: Niecałe pół dnia spędziliśmy razem.
– s imenicom u genitivu jednine: Czekam na ciebie już pół godziny. 
– s glagolom u jednini: Pół godziny szybko minie. 
– s glagolom u srednjem rodu ako je glagol u perfektu: Prawie pół roku 

minęło od naszego ostatniego spotkania. 

Połowa se slaže s imenicom u genitivu jednine: Połowa klasy poszła do 
liceum.

Broj półtora ima dva oblika:
– uz imenice muškoga ili srednjega roda: półtora chleba, półtora roku
– uz imenice ženskoga roda: półtorej butelki wody.

Slaže se s:
– pridjevom u srednjem rodu: całe półtora garnka, niecałe półtorej szklanki 
– imenicom u genitivu jednine: półtora litra, półtrzeciej szklanki te 
– glagolom u jednini i u srednjem rodu u perfektu: Na podłodze leżało 

półtora kilograma gruszek.

Ako półtora stoji uz prijedlog i imenicu, imenica je uvijek u genitivu.
	 Przed półtora tygodnia sprzedali dom w górach.
	 Skończył pracę przed półtorej godziny.

• Iznimka je imenica rok (godina): 
	 Było to przed półtora rokiem.
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Neodređeni brojevi – Liczebniki nieokreślone

Neodređeni brojevi (ile, tyle, parę, kilka, wiele) u svom značenju ne sadrže 
konkretnu nego približnu količinu odnosno brojnost. U ranijim opisima 
poljskoga jezika svrstavali su se u brojevne zamjenice (zaimki liczebne).

Ako se odnose na mušku osobu, neodređeni brojevi u nominativu i akuzativu 
imaju oblik ilu, tylu, paru, kilku, wielu. U genitivu, dativu i lokativu oblici za 
sve rodove su ilu, tylu, paru, kilku i wielu. Dvostruki oblici u instrumentalu 
jednine nisu povezani s kategorijom muške osobe.

m. (+os.) m. (-os.), ž.r., s.r.
N, A, V ilu ile
G, D, L ilu

I ilu / iloma

m. (+os.) m. (-os.), ž.r., s.r.
N, A, V tylu tyle
G, D, L tylu

I tylu / tyloma

m.  (+os.) m. (-os.), ž.r., s.r.
N, A, V paru parę
G, D, L paru

I paru / paroma

m.  (+os.) m. (-os.), ž.r., s.r.
N, A, V kilku kilka
G, D, L kilku

I kilku / kilkoma

m. (+os.) m. (-os.), ž.r., s.r.
N, A, V wielu wiele
G, D, L wielu

I wielu / wieloma

Ilu profesorów widziałeś na uczelni?
Ilu chłopców było w kinie?
Ile studentek poznałeś?
Ile jabłek kupiłaś?
Tylu studentów było na przedstawieniu jego najnowszej książki, że 
byłam zaskoczona. 
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Z iloma dziewczynami się umówiłeś?
Dzielnica składa się z kilku bloków.
Paru chłopaków czeka przed kinem.

Neodređeni brojevi kilka, parę, wiele sklanjaju se kao broj pet (pięć), a 
kilkanaście i paręnaście kao broj dvanaest (dwanaście). 

Brojevi kilkadziesiąt, parędziesiąt sklanjaju se kao broj pedeset 
(pięćdziesiąt), a brojevi kilkaset, wieleset kao broj sto (sto). Muškoosobni 
oblici su: kilkunastu, parunastu, kilkudziesięciu, parędziesięciu, paruset, 
kilkuset, wieluset.

	
m. (+os.) m. (-os.), ž.r., s.r.

N, A, V kilkunastu kilkanaście
G, D, L kilkunastu

I kilkunastu / kilkunastoma

m. (+os.) m. (-os.), ž.r., s.r.
N, A, V kilkudziesięciu kilkadziesiąt
G, D, L kilkudziesięciu

I kilkudziesięciu / kilkudziesięcioma

m. (+os.) m. (-os.), ž.r., s.r.
N, A, V kilkuset kilkaset
G, D, L kilkuset

I kilkuset / kilkomaset

parę više od 1, manje od 5
kilka više od 1, manje od 10

paręnaście više od 10, manje od 15
kilkanaście više od 10, manje od 20
parędziesiąt više od 20, manje od 50
kilkadziesiąt više od 20, manje od 100

paręset više od 200, manje od 500
kilkaset više od 200, manje od 1000
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